Lekce 1, 23. 9. 2015
Kristián byl celé léto doma. 		NE	
Kristián byl u moře. 			ANO
Kristián byl v Itálii. 			NE
Dora byla u dědečka. 			NE

Kde byl Kristián? – Kristián byl ve Francii a ve Španěnsku a ve Skotsku Kristián byl u moře.
Kde byla Dora? – Byla v České republice. U babičky. 
Co dělala? – Byla na diskotéce, na koncertě nebo na výletě.

Vůbec jsem nebyl doma. I was NOT home AT ALL.








	BEING somewere: Kde?

	Place
	Person
	Event

	Jsem v kampusu.           L
	Jsem u doktora.                  G
	Jsem na pivu.          L

	Jsem na zastávce.          L
	Jsem u babičky.
	

	Jsem u moře.                  G
	
	


Almost any verb.


	GOING somewere: Kam?

	Place
	Person
	Event

	Jedu do kampusu.           G
	Jdu k doktorovi.             D
	Jdu na pivo.             A

	Jdu na zastávku.               A
	Jdu k doktorce.               D
	

	Jedu k moři.                    D
	
	


Only verbs of motion.


Co jsi dělala v létě?
Byla jsem v Portugalsku.
Šla jsem na pláž Rudého moře.

Byla v portugasku.
pil jsem pivo v Hamburku. – Celé léto?

Byl jsem v Chorvatsku. U mostu. U řeky.
Split je u moře?

Měl jsem pracovat … I was supposed to work.
Měl jsem práci – I had a job
Pracoval jsem v obchodě.

Ptoč byl v Norsku? – Protože je z Norska.
Hezká sestra. Hezký zdravotní bratr.

Byla jsem u rodiny.
Byla jsem sám / sama doma. Alone

Byl jsem na Mallorce.
Byl jsem ve Švédsku. 
A jel jsem do Stockholmu. A jedl  jsem dobré jídlo.
Cestoval jsem do Řecka (Greece).

Bydlím v parku Lužánky. × Bydlím u parku Lužánky.


Pracovala jsem v nemocnici.
Pracovala jsem na nemocnici.


· večeře: dinner
· Na večeři jsem jedla brambory.
· Na večeři jím brambory.
· Na večeři budu jíst brambory
· Na večeři jsem jedla / měla pizzu.
· VEČER: evening
· Večeře: dinner
· Včera: yesterday
· Večeřet: to have dinner
· Včerejší: yesterday´s
· Včera večer jsem večeřel včerejší večeři.
· učitel: teacher
· Mluvím s učitelem.
· Na lekci jsem poslouchal učitele.
·  Čekám na učitele.
· Dívám se na učitele.
· Těším se na učitele.
· Jsem na lekci u učitele.
· Večeřím u učitele.
· Piju víno u učitele.
· Spím u učitele.
· Ležím na učiteli.
· hospoda
· V hospodě jsem pila pivo s kamarádkou.
· V hospodě jsem obědvala.
· Jdu do hospody.
· Jsem / Spím u hospody.
· supermarket
· V supermarketu jsem koupila  jablka.
· V supermarketu jsem nakupoval jídlo.
· Jdu do supermarketu.
· doktor
· Šel jsem k doktorovi.
· … u doktora.
· U doktora jsem dostal léky. Dostat = to get
· student
· 
· oběd
· V hospodě jsem obědvala. = Šla jsem na oběd do hospody.
· Jdu do hospody na pivo. Na jedno.
· pivo
· Piju pivo každý den. … Chodím na pivo každý den.
· profesor
· 
· maminka
· centrum
· V centru se dívám na film.
· Jdu do centra.
· obchod
· lekce 
· dědeček
· město
· škola
· kurz
· operace
· kamarád
· test


V létě jsem nakupoval v Tescu.
V létě jsem nakupoval Tesco.

Šachy : chess

Půjdu pěšky do Španělska.
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